

[Text]

I would hope, Mr. Minister, that you would seriously—I say this with some sincerity—look at the role of Parks Canada in promoting their various facilities. We have spent millions upon millions on first-class facilities, but very few people know about them. If you talk to the Parks Canada people they say it is not their job. That may be so, they may be correct in their analysis, but let us not lose that real opportunity to attract Canadians domestically and abroad with regards to Parks Canada.

Secondly, Mr. Minister, you mentioned the Olympics in 1988. Let us not let this opportunity pass by. Can we do something on the domestic market during the winter as we have done at Expo in 1967 where we had kids coming from all across the country getting an opportunity to view Expo first-hand. Why cannot we do that in 1988 for the Olympics in Calgary? I think it would be a tremendous benefit to the country as a whole. It would play a very large part in terms of unity in this country. I think the Government of Canada should try to get those special deals like the ones we took advantage of in 1967 when many of us went to Expo by train as students. I would hope that you would pursue that and the promotion of other sporting events as a tourism attraction. I think that is part of the mix that you have to promote.

• 1700

On that note, Mr. Chairman, I conclude and if the Minister cares to comment . . .

Mr. Caldwell: Mr. Chairman, a point of order, I would like the record to show that I indicated I welcomed the Minister back on a second occasion, and I was in error. It was under another circumstance I asked him that question and I would ask that other members here not remember where I asked it. I will leave it there. Thank you, Mr. Chairman.

The Chairman: Thank you, Mr. Caldwell. Mr. Minister.

Mr. Murta: Mr. Chairman, David, you are absolutely right. I think your last comment was about the ski conference and working toward that—not the ski conference, the Olympics—to bring them together, especially young people. I think it is an opportunity we should certainly take a look at.

Just in conjunction with that, I have called the ski industry together because it is a pretty substantial part of our tourist industry. We are looking at having a first-ever, major ski conference in September where we are going to bring all parts of the industry together. We will try to work with the industry to get a better focus on exactly what we really want to do because of the competition in other parts of the world, most notably the United States.

We are looking for some constructive ideas to come out of that and hopefully we can see a better focus in terms of what we are doing.

[Translation]

J'espère, Monsieur le Ministre, que vous examinerez sérieusement—et je dis cela avec une certaine sincérité—le rôle de Parcs Canada dans la promotion de ses divers services. Nous avons dépensé des millions de dollars pour des installations et des services de première classe, mais bien peu de gens connaissent leur existence. Si vous parlez aux fonctionnaires de Parcs Canada, ils vous disent que ce n'est pas leur boulot. C'est peut-être le cas, leur analyse est peut-être exacte, mais ne ratons pas cette réelle occasion d'intéresser les Canadiens et les étrangers à Parcs Canada.

Deuxièmement, Monsieur le Ministre, vous avez mentionné les Jeux olympiques de 1988. Ne laissons pas passer cette occasion. Pouvons-nous faire quelque chose sur le marché intérieur pendant l'hiver, comme nous avons fait pour l'Expo en 1967, où des enfants sont venus de partout au pays et ont eu l'occasion de voir l'Expo de première main? Pourquoi ne faisons-nous pas cela en 1988 pour les Jeux olympiques de Calgary? Je crois que l'ensemble du pays en bénéficierait énormément. Cela favoriserait fortement l'unité nationale. Je pense que le gouvernement canadien devrait essayer d'obtenir des tarifs spéciaux comme ceux qui ont permis à un grand nombre d'entre nous, alors étudiants en 1967, d'aller à l'Expo en train. Espérons que vous donnerez suite à cette proposition et que vous continuerez de promouvoir d'autres événements sportifs comme attraction touristique. Je pense que cela fait partie des diverses activités que vous devez promouvoir.

Sur ce, je termine, Monsieur le président, et si Monsieur le Ministre daigne apporter des commentaires . . .

M. Caldwell: Monsieur le président, j'ai une objection. J'aimerais que le compte rendu indique que j'ai dit erronément avoir accueilli le Ministre à une seconde occasion. C'est dans une autre circonstance que je lui ai posé la question, et je voudrais que les autres membres ici présents oublient quand je la lui ai posée. C'est tout. Merci, Monsieur le président.

Le président: Merci, Monsieur Caldwell. Monsieur le Ministre.

M. Murta: Monsieur le président, David, vous avez parfaitement raison. Je pense que votre dernier commentaire visait la conférence sur le ski ainsi que les efforts pour profiter non pas de la conférence, mais bien des Jeux olympiques pour réunir les Canadiens, en particulier les jeunes. Je pense que c'est une possibilité que nous devrions certainement envisager.

Dans le même ordre d'idées, j'ai fait appel à l'ensemble du secteur du ski, parce qu'il s'agit d'un élément assez solide du tourisme canadien. Nous envisageons une première pour septembre, soit une importante conférence sur le ski qui réunira toutes les composantes du secteur. Nous essaierons de travailler avec les gens du milieu pour définir de façon plus précise ce que nous voulons vraiment faire face à la concurrence qui existe dans d'autres parties du monde, plus particulièrement aux États-Unis.

Nous espérons voir surgir certaines idées constructives et pouvoir mieux cerner ce que nous faisons.